
Protokół   
z XXXII Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 9 czerwca 2009r. 
 

 
Obrady otworzyła o godzinie 15:45 Przewodnicząca Rady Gminy, Radna Lesińska, 

która stwierdziła, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitała 
zebranych gości, Radnych i pracowników Urzędu Gminy.  

W sesji wzięli udział wszyscy radni wchodzący w ustawowy skład Rady Gminy, 10 
Sołtysów oraz: 

Wójt Gminy Kleszczewo - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 
Radca Prawny – Anna Woźniak – Tyczka 
Podinspektor ds. działalności gospodarczej i funduszy unijnych – Katarzyna Sznajder 
  
       
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie. 
2. Wręczenie zaświadczenia radnemu wybranemu w wyborach uzupełniających. 
3. Złożenie ślubowania przez radnego. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji.  
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych 

stałych Komisji Rady Gminy. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2009r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Gowarzewo. 
10. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Zakończenie 

 
Ad.2. 
Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w wyborach uzupełniających do Rady 

Gminy Kleszczewo oznajmiła, że nowym radnym został wybrany Jan Henryk Rajchelt i 
wręczyła zaświadczenie o wyborze.  

 
Ad.3. 
Zgodnie z art. 23a Ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Tekst 

jednolity z 2001r. Dz. U. Nr 142 poz. 1591) Przewodnicząca Rady odczytała rotę ślubowania. 
Radny Jan Rajchelt po odczytaniu roty ślubowania wypowiedział słowa „Ślubuję. Tak mi 
dopomóż Bóg”. Radni i Sołtysi powitali nowego radnego. 

 
Ad.4. 
Radni nie złożyli interpelacji.  
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Ad.5.  
Radni nie wnieśli zastrzeżeń i uwag do protokółu z poprzedniej sesji. 
W momencie głosowania na sali obecnych było 13 Radnych. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:        12 
                             Przeciw:        0 

Wstrzymało się:       1 
Protokół z XXXI Sesji Rady Gminy został przyjęty. 
 
Ad.6.  
W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych podczas XXXI sesji Rady Gminy (sprawozdanie w załączeniu).  
 
Ad.7. 
Pani Sekretarz poinformowała, iż w związku z wyborem nowego radnego istnieje 

konieczność zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych Stałych Komisji Rady 
Gminy i odczytała treść uchwały. 

Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       13 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała nr XXXII/234/2009 została podjęta (w załączeniu). 
 
Ad.8. 
Dalej p. Skarbnik przeszła do omówienia zmian w bieżącej uchwale budżetowej. 

Poinformowała, iż    
- zmieniono klasyfikację budżetową wydatków dotyczącą czwartej cyfry 8 i 9 na cyfrę 0 
- z uwagi, że w 2009r nie będzie realizowane zadanie związane z budową 

niskociśnieniowej  kanalizacji sanitarnej zmniejszono plan o 1.100.000 zł tj. o planowaną 
pożyczkę na to zadanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. O Kwotę 1.100.000 zmniejszył się deficyt zgodnie z załącznikiem Nr 5 do niniejszej 
Uchwały. 

- w załączniku nr 2 – Zmiana  wieloletniego programu inwestycyjnego wyzerowano 
zapisy dotyczące finansowania zadań ze środków z Unii Europejskiej oraz ze środków 
narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 

- w załączniku Nr 3 – Zmiana planu wydatków na programy i projekty ze środków z 
budżetu UE, EFTA i innych środków ze źródeł zagranicznych niepodlegających zwrotowi 
wyzerowano zapisy dotyczące wydatków majątkowych   

- w załączniku nr 1 i 2 po zmianie ujęte są wydatki ze środków własnych i środków 
zewnętrznych, na które otrzymaliśmy promesy lub zawarte zostały umowy na dofinansowanie 
wyszczególnionych w załącznikach zadań. 

Przybył Radny Świątczak. 
Radny Drzewiecki zapytał skąd się wzięła różnica 2.970 w załączniku nr 2. Pani 

Skarbnik wyjaśniła, że z Krajowego Biura Wyborczego otrzymano decyzję o zwiększeniu 
dotacji na diety dla Okręgowych Komisji Wyborczych i zmiany dokonano poprzez 
Zarządzenie Wójta Gminy Kleszczewo. Na  prośbę radnej Sznajder o przesłanie zmiany 
pocztą elektroniczną p. Skarbnik odpowiedziała twierdząco.  

Radna Sznajder zapytała czy załącznik nr 2 obrazuje inwestycje gminne bez środków z 
Unii Europejskiej. Pani Skarbnik potwierdziła, że Urząd Marszałkowski chce aby wykazać 
środki na inwestycje z których mamy pokrycie w budżecie. Radna Sznajder stwierdziła, że 
takie zapisy ograniczają budżet, bo musimy sfinansować 100% zadania, natomiast środki z 
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Unii Europejskiej otrzymamy po jego zakończeniu. Pani Skarbnik dodała, że kredyt 
pokrywający udział z Unii Europejskiej na sfinansowanie takiej inwestycji nie wchodzi do 
długu budżetu gminy i trzy pierwsze zadania z załącznika nr 2 będzie realizował Zakład 
Komunalny w Kleszczewie, który będzie mógł odliczyć podatek VAT co pozwolić obniżyć 
koszty inwestycji.  

Przewodnicząca Rady odczytała treść projektu, a następnie zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 14 Radnych     Za:       14 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała nr XXXII/235/2009 została podjęta (dokument w załączeniu). 
 
Ad.9. 
Pani Katarzyna Sznajder wyjaśniła, że zmiana uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu 

Odnowy Miejscowości Gowarzewo” związana jest z uwagami Urzędu Marszałkowskiego. W 
rozdziale 7 wprowadzono identyczny zapis jaki widnieje na tytule wniosku. Dwa zadania 
połączono w jedno i wpisano szacunkową kwotę na wykonanie inwestycji w wysokości 
650.000 zł. Radny Ratajczak zauważył że w budżecie przewidziano 700.000 zł na to zadanie. 
Pani Sznajder odpowiedziała, że wpisana kwota do planu została ustalona na podstawie 
kosztorysu jednak może ona ulec zmianie i dlatego w budżecie gminy zarezerwowano wyższą 
kwotę.    

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 14 Radnych     Za:       11 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      3 
Uchwała została podjęta z numerem XXXII/236/2009 (dokument w załączeniu). 
 
Ad.10. 
Wójt przedstawił informacje o działalności międzysesyjnej: 
- obchody 105-lecia OSP w Gowarzewie na którym został poświęcony sztandar 

jednostki (30.05)  
- spotkanie z okazji Dnia Chorych (30.05) 
- spotkanie w firmie Aquanet w sprawie lokalizacji przepompowni ścieków (01.06) 
- spotkanie z przedstawicielami Rady Rodziców z poszczególnych klas ZS w Tulcach 

(03.06) 
- odbyły się wybory Posłów do Parlamentu Europejskiego (07.06) 
- spotkanie w Kórniku z sprawie budowy drogi ekspresowej S-11 w 2010 łączącej 

węzeł Kleszczewo z Kórnikiem (08.06) 
- Zakład Komunalny:  
Ø budowa wodociągów – dotychczas wybudowano ok. 2km, może nie wykonać 

zaplanowanej na I półrocze długości ze względu na liczne przejścia pod drogami 
Ø zaawansowanie koszenia trawy na terenie gminy 

Wójt poinformował, że 13.06 odbędzie się zbiórka odpadów elektrycznych, a 
harmonogram został zamieszczony na stronie internetowej gminy.  Dodał, że przewiduje się 
wywóz zużytych opon na 7-10 lipca. Wójt zaproponował radnym i sołtysom wyjazd, aby 
zobaczyć jak wyglądają i działają siłownie wiatrowe oraz porozmawiać z mieszkańcami i 
władzami danej gminy.  

Wójt oddał głos pani Sekretarz, która przedstawiła wyniki wyborów do Parlamentu 
Europejskiego. W wyborach do Parlamentu Europejskiego wybrano 50 posłów. Na podstawie 
wyników wyborów Państwowa Komisja Wyborcza dokonała podziału mandatów  pomiędzy 
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uprawnione komitety wyborcze, którym przypadła w skali kraju następująca liczba 
mandatów: 
- Komitet Wyborczy Polskie Stronnictwo Ludowe –( lista nr 2) – 3 mandaty, 
- Koalicyjny Komitet Wyborczy Sojusz Lewicy Demokratycznej – Unia Pracy ( lista nr 6) – 7 

mandatów, 
- Komitet Wyborczy  Platforma Obywatelska RP ( lista nr 9) – 25 mandatów, 
- Komitet Wyborczy  Prawo i Sprawiedliwość ( lista nr 10) – 15 mandatów, 
W okręgu wyborczym nr 7 obejmującym województwo wielkopolskie mandaty otrzymało 5 
kandydatów :  
- z  Komitetu  Wyborczego Polskie Stronnictwo Ludowe ( lista nr 2) – Grzyb Andrzej 

Marian 
- z  Koalicyjnego Komitetu Wyborczego Sojusz Lewicy Demokratycznej – Unia Pracy ( lista 

nr 6) – Siwiec Marek Maciej, 
- z Komitetu  Wyborczego  Platforma Obywatelska RP ( lista nr 9) – Kaczmarek Filip 

Andrzej, Jędrzejewska Sidonia Elżbieta, 
- z Komitetu Wyborczego  Prawo i Sprawiedliwość ( lista nr 10) – Szymański Konrad 

Krzysztof. 
Frekwencja wyborcza w skali kraju wynosiła 24,53%, natomiast w województwie 

wielkopolskim 24,13%. 
Dane dotyczące głosowania w poszczególnych obwodach  oraz łącznie na terenie gminy 
przedstawiały się następująco : 
 

Lp.  Obwód nr 1 
w 

Kleszczewie 

Obwód Nr 2 
w 

Tulcach 

Obwód Nr 3 
w 

Gowarzewie 

Razem 
Gmina 

1. Liczba wyborców 
uprawnionych do 
głosowania 

1765 1600 812 4177 

2. Liczba wyborców, którym 
wydano karty do 
głosowania 

393 595 198 1186 

3. Frekwencja wyborcza 22,26% 37,18% 24,38% 28,39% 
4. Liczba głosów ważnych 

oddanych na wszystkie 
listy 

378 589 194 1161 

 
Liczba głosów oddanych na listy  

Lp.  Liczba 
głosów- 

obwód nr 1 

Liczba 
głosów- 

obwód nr 2 

Liczba 
głosów- 

obwód nr 3 

Liczba 
głosów- 
Gmina 

Lista Nr 1 -  Komitet Wyborczy Unia Polityki Realnej – KW Unia Polityki Realnej 
  2 9 1 12 
Lista Nr 2 -  Komitet Wyborczy Polskie Stronnictwo Ludowe – KW Polskie Stronnictwo 

Ludowe 
  58 16 22 96 
Lista Nr 3 -  Komitet Wyborczy Samoobrona Rzeczypospolitej Polskiej – KW  Samoobrona 

RP 
  21 8 10 39 

Lista Nr 4 -  Komitet Wyborczy  Polska Partia Pracy 
  4 2 2 8 
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Lista Nr 5  - Komitet Wyborczy  Libertas – KW  Libertas 
  7 5 3 15 
Lista Nr 6 -  Koalicyjny Komitet Wyborczy Sojusz Lewicy Demokratycznej – Unia Pracy - 

Koalicyjny Komitet Wyborczy SLD-UP 
  30 27 22 79 

Lista Nr 7 –  Koalicyjny  Komitet  Wyborczy  Porozumienie  dla  Przyszłości – centrolewica ( 
PD+SDPL+ Zieloni 2004) – KKW PdP- CentroLewica  

( PD+SDPL+Zieloni) 
  19 32 11 62 
Lista Nr 8 - Komitet Wyborczy  Prawica Rzeczypospolitej – KW Prawica Rzeczypospolitej 
  11 19 6 36 
Lista Nr 9 -  Komitet Wyborczy  Platforma Obywatelska RP – KW Platforma Obywatelska 

RP 
  126 399 97 622 
Lista Nr 10 -  Komitet Wyborczy  Prawo i Sprawiedliwość – KW Prawo i Sprawiedliwość 

  100 72 20 192 
 

 Sołtys z Gowarzewa powiedział, że mimo iż zostały wywieszone obwieszczenia z 
miejscem głosowania mieszkańcy jeździli do Tulec. 

Sołtys Książkiewicz poinformował, że odbyło się spotkanie rolników z firmą budującą 
siłownie wiatrowe, na którym przedstawiono ofertę i pokazano mapy z potencjalną 
lokalizacją wiatraków. Wójt odparł, że nie było żadnej zgody na lokalizację wiatraków ze 
strony gminy i że ewentualne przeznaczenie terenu pod budowę musi zostać zatwierdzone w 
Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego oraz w Studium Uwarunkowań i 
Kierunków  Zagospodarowania Przestrzennego. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała zmianę terminu kolejnego posiedzenia Sesji Rady 
Gminy z 25 czerwca na 2 lipca br. w celu skrócenia przerwy urlopowej. Radni wyrazili 
zgodę. 

Przybył Radny Urbaniak.  
 
Ad. 11. 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 12. 
Sołtys z Gowarzewa powiedział, że zgłaszają się mieszkańcy, którzy nie wiedzą co 

zrobić z workami po nawozach, ponieważ producenci nie chcą ich odbierać. Wójt 
odpowiedział, że producenci powinni odebrać zużyte worki i przeznaczyć je na recykling i że 
wyjaśni ten problem.  

Radny Maćkowiak zauważył, że w Tulcach koszono trawę cztery razy, natomiast w 
Poklatkach czy w Komornikach nie było ani razu koszone. Wójt odpowiedział, że opóźnienia 
są związane z pogodą, ponieważ podczas opadów deszczu pracownicy nie mogą kosić trawy. 
Przewodnicząca Rady poprosiła aby przypomnieć władzom Powiatu Poznańskiego o 
wykaszaniu rowów przy drogach powiatowych oraz aby nie pomijali drogi Krerowo-Śródka.  

Radny Drzewiecki zapytał czy istnieje możliwość zbiórki i wywozu zbitych szyb. Wójt 
odpowiedział, że są kontenery na odpady budowlane ale nie wszystko można tam wrzucać i 
najlepiej uzgodnić to z daną  firmą. 

 
 
 
 

 



 6

Ad. 13. 
Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godzinie 17:00. 
 
 
Protokołowała:           Za zgodność z przebiegiem obrad 
Agata Hoffmann                  Przewodnicząca Rady Gminy 
      
            Ewa Lesińska  

 


